
       

1 

 

Projekt   

RM.0002.65.2023 

Protokół nr LXVI/2023 

z obrad LXVI sesji Rady Miejskiej w Rzgowie 

w dniu 27 września 2023 r. 

w Sali Obrad Rady Miejskiej w Rzgowie, pl. 500-lecia 22 

 

Ad.1.  

Obrady LXVI sesji Rady Miejskiej w Rzgowie otworzył o godz. 09:12 Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Rzgowie Radosław Pełka. Sesja zwołana została na godz. 09:00.  

 

Przewodniczący rady Radosław Pełka powitał Burmistrza Rzgowa Mateusza Kamińskiego, 

Z-cę Burmistrza Monikę Pawlik, Radną Powiatu Łódzkiego Wschodniego Klaudię 

Zaborowską-Gorzkiewicz i Martę Stasiak, Komendanta Komisariatu Policji w Rzgowie, 

Kierowników Referatów z Urzędu Miejskiego i jednostek organizacyjnych gminy Rzgów, 

sołtysów oraz poinformował, że obrady LXVI sesji są transmitowane na żywo, natomiast 

nagranie z obrad sesji jest utrwalane i udostępniane w Internecie.    

 

Obsługę prawną zapewniał radca prawny Leopold Ciesielski.  

 

Nie było uwag, co do prawidłowości zwołania sesji.  

 

Ad.2.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rzgowie Radosław Pełka poinformował, że na ustawowy 

stan Rady – 15 radnych – obecnych jest 13 radnych i stwierdził prawomocność obrad. 

Nieobecni: radny Zbigniew Waprzko i radna Kamila Kuźnicka (dotarli później). Lista 

obecności radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad.3.  

Przewodniczący Rady Radosław Pełka na podstawie §17 Statutu Gminy Rzgów zgłosił na 

sekretarza obrad kandydaturę radnego Zbigniewa Cisowskiego.  

W głosowaniu: 11 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujący się”, Rada Miejska w Rzgowie 

wyraziła zgodę na powołanie sekretarza obrad radnego Zbigniewa Cisowskiego. 

 

Wyniki głosowania imiennego: 

„ZA” (11 radnych) 

Marek Bartoszewski, Zbigniew Cisowski, Wiesław Gąsiorek, Rafał Kluczyński, Paweł 

Redzynia, Kordian Skalski, Jan Spałka, Przemysław Szczech, Jarosław Świerczyński, Ewa Tyll, 

Stanisław Zaborowski 

„BRAK GŁOSU” (2 radnych) 

Radosław Pełka, Anna Tumińska-Kubasa 

„NIEOBECNYCH” (2 radnych) 

Kamila Kuźnicka, Zbigniew Waprzko 

 

Ad.4. 

Przewodniczący Rady Radosław Pełka przedstawił porządek obrad i zapytał, czy są 

wnioski o jego zmianę.  

1. Otwarcie LXVI sesji Rady Miejskiej w Rzgowie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Wybór Sekretarza obrad. 

4. Przedstawienie porządku obrad. 

5. Informacja o stanie bezpieczeństwa gminy Rzgów.  
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6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Rzgowa. 

7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Stara Gadka gmina Rzgów rejon ul. 

Czartoryskiego, ul. Laskowej, ul. Śniadeckiego, granica cmentarza. (DRUK 1) 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rzgów na rok 2023. 

(DRUK 2) 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej – działki nr 96/1 obrębu Guzew-Babichy. (DRUK 3) 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII/288/2017 Rady 

Miejskiej w Rzgowie z dnia 14 czerwca 2017 r. w sprawie wprowadzenia regulaminu 

określającego zasady korzystania z boiska ze sztuczną nawierzchnią w Starowej Górze, 

będącego własnością Gminy Rzgów. (DRUK 4) 

12. Komunikaty, sprawy różne.  

13. Zamknięcie LXVI sesji Rady Miejskiej w Rzgowie. 

 

Burmistrz Rzgowa Mateusz Kamiński zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad o 

następujące projekty uchwały: 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rzgów na lata 2023-2034. 

(DRUK 10) 

2) zmieniająca uchwałę Nr LVI/577/2023 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 

Powiatu Łódzkiego Wschodniego na modernizację dróg powiatowych w 2023 roku. 

(DRUK 3) 

  

Przewodniczący rady Radosław Pełka poddał pod głosowanie wniosek Burmistrz Rzgowa. 

W głosowaniu – 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujący się” Rada Miejska w Rzgowie 

bezwzględną większością głosów postanowiła o przyjęciu wniosku formalnego Burmistrz 

Rzgowa.  

 

Wyniki głosowania imiennego: 

„ZA” (13 radnych) 

Marek Bartoszewski, Zbigniew Cisowski, Wiesław Gąsiorek, Rafał Kluczyński, Radosław 

Pełka, Paweł Redzynia, Kordian Skalski, Jan Spałka, Przemysław Szczech, Jarosław 

Świerczyński, Anna Tumińska-Kubasa, Ewa Tyll, Stanisław Zaborowski 

 „NIEOBECNYCH” (2 radnych) 

Kamila Kuźnicka, Zbigniew Waprzko 

 

Porządek po zmianach: 

1. Otwarcie LXVI sesji Rady Miejskiej w Rzgowie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Wybór Sekretarza obrad. 

4. Przedstawienie porządku obrad. 

5. Informacja o stanie bezpieczeństwa gminy Rzgów.  

6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Rzgowa. 

7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Stara Gadka gmina Rzgów rejon ul. 

Czartoryskiego, ul. Laskowej, ul. Śniadeckiego, granica cmentarza. (DRUK 1) 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Rzgów na lata 2023-2034. (DRUK 10) 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rzgów na rok 2023. 

(DRUK 2) 
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11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr LVI/577/2023 w sprawie 

udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego na modernizację 

dróg powiatowych w 2023 roku. (DRUK 3) 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej – działki nr 96/1 obrębu Guzew-Babichy. (DRUK 3) 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII/288/2017 Rady 

Miejskiej w Rzgowie z dnia 14 czerwca 2017 r. w sprawie wprowadzenia regulaminu 

określającego zasady korzystania z boiska ze sztuczną nawierzchnią w Starowej Górze, 

będącego własnością Gminy Rzgów. (DRUK 4) 

14. Komunikaty, sprawy różne.  

15. Zamknięcie LXVI sesji Rady Miejskiej w Rzgowie. 

 

Ad.5. 

Informacje o stanie bezpieczeństwa gminy Rzgów przedstawił Komendant Komisariatu Policji 

w Rzgowie podinsp. Tomasz Konopka. Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Radny Jarosław Świerczyński zapytał czy policja posiada informacje na temat próby kradzieży 

samochodu na osiedlu w Babichach. 

Komendant wyjaśnił, że monitoringi zostały zabezpieczone oraz urządzenia pozostawione 

przez sprawców są w trakcie badań. Sprawa jest w toku.  

Przewodniczący rady Radosław Pełka poprosił, aby policja zajęła się zaparkowanymi 

samochodami na ul. Rawskiej, które utrudniają przejazd tą ulicą.  

Radny Rafał Kluczyński dodał, że podobnie jest na ul. Tylnej.  

 

Ad.6. 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Rzgowa przedstawił Burmistrz 

Rzgowa Mateusz Kamiński.  

Radny Kordian Skalski zapytał jak wygląda sytuacja ze skażeniem ujęcia wody w Romanowie 

oraz ile zgłoszeń w zakresie spalania odpadów i wylewania nieczystości potwierdziło 

wystąpienie takich zdarzeń i jakie podjęto działania.  

Dyrektor GZWiK w Rzgowie Beata Jasiukiewicz wyjaśniła, że w próbkach wody pobranej do 

badania wykryto enterokoki i bakterie grupy coli. W związku z tym ujęcie zostało zachlorowane 

zgodnie z zaleceniami Sanepidu i woda do spożycia ludziom była rozwożona w beczce. 

Ostatnie wyniki badań, które wykonano wykazały, że na sieci już jest czysto, enterokoków nie 

było. Komunikaty w tej sprawie zostały rozesłane mieszkańcom Romanowa. Obecnie zlecono 

kolejny badania, Zakład czeka na wyniki.  

Radny Kordian Skalski dodał, że w rejonie ujęcia wody mogły być wylewane nieczystości 

pochodzące z gospodarstw domowych i dobrze by było ustalić sprawcę tego zanieczyszczenia 

i przerzucić na niego pewne koszty. 

Dyrektor GZWiK w Rzgowie Beata Jasiukiewicz dodała, że źródła nie ustalono i to jest raczej 

nie do ustalenia. W związku z tym Referat Ochrony Środowiska będzie przeprowadzał kontrole. 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Magdalena Górska dodała, że wczoraj na zebraniu 

wiejskim w Romanowie zaproponowała mieszkańcom, że mogą anonimowo zgłosić, kto 

nielegalnie ma beczkę w ich miejscowości i wywozi te nieczystości ciekłe na pole, czy na 

okolice ujęcia wody. Mieszkańcy powiedzieli, że nie będą donosić ponieważ są jedną 

społecznością. Do mieszkańców Romanowa zostały już wysłane wezwania w celu okazania się  

Umowami z przedsiębiorcą, który może legalnie odbierać takie nieczystości ciekłe, wraz z 

potwierdzeniem, że te nieczystości ciekłe są odbierane i z jaką częstotliwością. Następnie 

zostanie to sprawdzone ze zużyciem wody w gospodarstwach. W przypadku niedostarczenia 

dokumentów będzie przeprowadzona kontrola. W takiej sytuacji Urząd będzie mógł wystawić 

decyzję nakazującą odbiór tych nieczystości ciekłych, określić konkretną częstotliwość odbioru 

tych ścieków za maksymalną stawkę za odbiór tych ścieków ustaloną przez Radę Miejską 

uchwałą. Pani Kierownik Górska dodała, że skontrolowane zostaną ogrody działkowe. Urząd 
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kontaktował się z prezesami tychże ogrodów, którzy mają zrobić inwentaryzację szamb na 

swoich terenach. Jest to aż 500 nieruchomości na trzech ogrodach działkowych. 

Takie kontrole są przeprowadzane we wszystkich miejscowościach. Ponadto prowadzone są 

kontrole nielegalnego odprowadzania ścieków oraz spalania odpadów, jeżeli do Urzędu trafia 

takie zgłoszenie.   

Radny Jarosław Świerczyński zapytał czy podjęto decyzję w sprawie przesunięcia tramwaju i 

czy podliczono koszty organizacji Dni Rzgowa.   

Wiceprzewodniczący rady Marek Bartoszewski zapytał jak daleko zaawansowane są prace 

dotyczące ul. Granitowej i budowy ronda na ul. Rzemieślniczej, ponieważ burmistrz w 

sprawozdaniu wspominał że wypłacono już tam jakieś odszkodowania.  

Burmistrz wyjaśnił, że w dniu dzisiejszym nastąpi otwarcie ofert na budowę ul. Granitowej 

natomiast jeśli chodzi o rondo to gmina ma pozwolenie.   

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Rolnictwa Justyna Błach zabrała głos w 

sprawie ronda. Odszkodowania za ronda, łączna kwota odszkodowań wynosi 1,7 mln. Do 

zapłaty pozostało 250 tys. Jedna sprawa się przedłuża, ponieważ nieruchomość jest obciążona 

hipoteką i Urząd czeka na bank, aby wskazał rachunek, na który należy przelać pieniądze. Jest 

jeszcze drugie postępowanie w sprawie odszkodowań za bypass pomiędzy ul. Kusocińskiego a 

Rzemieślniczą. Tam jedna osoba cały czas się odwołuje od decyzji starosty. Sprawa była w 

Łódzkim Urzędzie Wojewódzkim, gdzie 9 miesięcy trwało rozpatrzenie tego odwołania. 

Sprawa została przekazana do ponownego rozpatrzenia i będzie robiona nowa wycena. Poza 

tym wszystkie odszkodowania są wypłacone. 

Burmistrz Mateusz Kamiński dodał, że został złożony wniosek na budowę ronda na  

25 milionów za pośrednictwem Urzędu Wojewódzkiego i Urząd czeka na jego rozstrzygnięcie.  

 

Ad.7. 

Przewodniczący rady Radosław Pełka poinformował, co w okresie międzysesyjnym działo się 

w Radzie Miejskiej.  

Radny Jarosław Świerczyński dodał, że uczestniczył we wszystkich zebraniach wiejskich i 

uważa, ze to bardzo dobra lekcja i warto wysłuchać jakie są problemy w innych 

miejscowościach.  

 

Ad.8. 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Rolnictwa 

Justyna Błach oraz projektant planu.  

 

W związku z tym, iż wpłynęła 1 uwaga do mpzp, która nie została uwzględniona przez 

Burmistrza Rzgowa, Rada Miejska w Rzgowie zobowiązana jest do zajęcia własnego 

stanowiska w sprawie uwagi.  

 

Przewodniczący rady Radosław Pełka poddał pod głosowanie wniosek w sprawie przyjęcia 

stanowiska Burmistrza Rzgowa dotyczący nieuwzględnienia uwagi nr 1. 

Kworum zostało potwierdzone.  

W głosowaniu – 12 „za”, 0 „przeciw”, 2 „wstrzymujących się” Rada Miejska w Rzgowie 

postanowiła o przyjęciu wskazanego wyżej wniosku.  

 

Wyniki głosowania imiennego: 

„ZA” (12 radnych) 

Zbigniew Cisowski, Wiesław Gąsiorek, Rafał Kluczyński, Kamila Kuźnicka, Radosław Pełka, 

Paweł Redzynia, Kordian Skalski, Przemysław Szczech, Anna Tumińska-Kubasa, Ewa Tyll, 

Zbigniew Waprzko, Stanisław Zaborowski 

 „WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ” (2 radnych) 

Marek Bartoszewski, Jarosław Świerczyński 
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„NIEOBECNY” (1 radny) 

Jan Spałka 

 

Przewodniczący Rady Radosław Pełka odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania. 

Kworum zostało potwierdzone.  

W głosowaniu – 13 „za”, 0 „przeciw”, 2 „wstrzymujących się” Rada Miejska w Rzgowie 

postanowiła o przyjęciu Uchwały Nr LXVI/653/2023 w sprawie uchwalenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Stara Gadka gmina Rzgów rejon 

ul. Czartoryskiego, ul. Laskowej, ul. Śniadeckiego, granica cmentarza. 

 

Wyniki głosowania imiennego: 

„ZA” (13 radnych) 

Zbigniew Cisowski, Wiesław Gąsiorek, Kamila Kuźnicka, Radosław Pełka, Paweł Redzynia, 

Kordian Skalski, Jan Spałka, Przemysław Szczech, Jarosław Świerczyński, Anna Tumińska-

Kubasa, Ewa Tyll, Zbigniew Waprzko, Stanisław Zaborowski 

„WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ” (2 radnych) 

Marek Bartoszewski, Rafał Kluczyński 

 

Ad.9. 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Miasta Anna Czarnocka. 

Radna Kamila Kuźnicka nawiązała do przeniesienia środków z projektu ulicy Wójtowskiej. 

Radna zapytała z czego wynika zwiększenie nakładów finansowych i dlaczego wykonanie tego 

projektu zostaje przeniesione na przyszły rok. 

Kierownik Referatu Inwestycji Iwona Kowalczyk wyjaśniła, że umowa na wykonanie 

dokumentacji projektowej dla ulicy Wójtowskiej obejmowała tylko i wyłącznie zakres branży 

drogowej. Została zawarta w czerwcu 2022 roku, z terminem jej realizacji do 16 grudnia 2022 

roku. W tej chwili podpisano już dwa aneksy, które wynikają m.in. z kolejnych ustaleń 

koncepcji dla tej ulicy i w zakresie nawierzchni, szerokości, funkcjonalności etc. Przesunięcie 

wynika z uwagi na to, że będzie budowany chodnik, częściowo przykrywany rów i powstała  

konieczność uzyskania pozwolenia wodnoprawnego. Pozwolenie wodnoprawne to średnio  

5-6 miesięcy. Stąd Urząd przychylił się do wniosku wykonawcy, który zaproponował termin 

zakończenia tej inwestycji w drugim kwartale 2024 roku, ale już z wszystkimi branżami, tak 

aby można było wszcząć postępowanie. 

Radny Paweł Redzynia powiedział, że projekt uchwały w sprawie WPF jasno pokazuje, że miał 

rację na zebraniu wiejskim w Starej Gadce, że nie ma żadnych środków na budowę ulicy 

Usługowej. Teraz Burmistrz ratuje sytuację, wkładając do WPF, na 2025 r. kwotę ponad 4 

milionów złotych. Na zebraniu wiejskim Burmistrz powiedział, że złożył ponowny wniosek do 

Polskiego Ładu na budowę ulicy Usługowej i Śniadeckiego. Z przepisów Polskiego Ładu 

wynika, że w pierwszej kolejności będzie wydana wstępna promesa i w ciągu dziewięciu 

miesięcy należy zawrzeć umowę z wykonawcą. W związku  tym radny zapytał jak to się ma do 

ogłoszonego przetargu na wykonanie projektu ulicy Usługowej i Śniadeckiego, gdzie w 

szczegółowych warunkach zamówienia termin wykonania usługi to jest 14 miesięcy. Jak to się 

ma 14 miesięcy do 9 miesięcy? Urząd nie będzie mógł ogłosić przetargu w ciągu 9 miesięcy, 

bo nie będzie projektu, bo na wykonanie projektu projektant ma czas do 14 miesięcy.  

Kierownik Referatu Inwestycji Iwona Kowalczyk wyjaśniła, że została przesunięta promesa  z 

ulicy Usługowej na ulicę Granitową. W tej chwili Urząd otrzymał promesę na ulicę Granitową, 

dlatego przesuwane są środki na ulicę Usługową. Środki 4,5 miliona są zabezpieczone na rok 

2025. Jeśli chodzi o termin realizacji, tam jest dokumentacja projektowa ZRID-em, z 

pozwoleniem wodno-prawnym. Realizacja projektu następuje do 14 miesięcy w efekcie czego 

Urząd może tę dokumentację znacznie wcześniej uzyskać.  

Radny Paweł Redzynia dodał, że kierownictwo się zorientowało, iż nie ma środków na ul. 

Usługową i nagle pojawiły się w zmianach w WPF. Co do realizacji projektu, to jeśli w 
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szczegółowych warunkach zamówienia wpisano, że termin wykonania jest do 14 miesięcy, to 

przecież żadna firma nie złoży oferty na wykonanie projektu w 9 miesięcy, 14 miesięcy to jest 

termin graniczny i każdy będzie się tego terminu trzymał. 

W dalszej dyskusji dotyczącej budowy ul. Usługowej i Śniadeckiego udział brali Burmistrz 

Rzgowa Mateusz Kamiński, Kierownik Inwestycji Iwona Kowalczyk oraz radny Paweł 

Redzynia.  

Przewodniczący Rady Radosław Pełka zapytał jakie środki składają się na kwotę limitu 

zobowiązań 1 927 637,55 zł na budowę ul. Wąwozowej.    

Kierownik Referatu Inwestycji Iwona Kowalczyk powiedziała, że są to środki własne, które 

uległy zwiększeniu kwoty najniższej ceny oraz środki z dofinasowania z Polskiego Ładu.  

Radny Paweł Redzynia zapytał czy zostały zwiększone środki na budowę placu zabaw przy 

świetlicy bo nie widzi takiej pozycji w WPF.  

Kierownik Inwestycji Iwona Kowalczyk wyjaśniała, że zostały zwiększone, ale są rozbite na 

dwie pozycje w budżecie, ponieważ środki z funduszu sołeckiego muszą pozostać w tej samej 

wysokości. Łącznie zaplanowano na plac zabaw, biorąc pod uwagę fundusz sołecki około 160 

tysięcy brutto.  

Radny Jarosław Świerczyński zapytał o doposażenie GOKu, czyli środków na fortepian, 

nagłośnienie. 

Skarbnik Anna Czarnocka  wyjaśniała, że kwota dofinansowania 70 664 zł zawiera się w tej 

kwocie 120 tysięcy złotych. Umowa o dofinansowanie jest skonstruowana tak, że 

dofinansowują nam 63,63% realizacji całego zadania, więc pozostałą kwotę musimy dołożyć 

sami. Zgodnie z umową środki są przeznaczone na zakup fortepianu oraz zakup i instalację 

nagłośnienia. 

Dyrektor GOK w Rzgowie Joanna Papuga-Rakowska odpowiedziała, że jeżeli chodzi o 

nagłośnienie, to dotyczy ono systemu nagłaśniającego, który zainstalowany będzie w całym 

budynku na holu dolnym i górnym po to, żeby, żeby umożliwić organizację imprez w całym 

budynku. Chodzi o to żeby nie było konieczne przenoszenie i rozłączanie systemu, który jest 

zainstalowany na stałe na sali widowiskowej.   

Radny Jarosław Świerczyński zapytał o kosztorys na nagłośnienie.  

Dyrektor GOK w Rzgowie Joanna Papuga-Rakowska wyjaśniała, że kosztorys znajduje się 

przy wniosku, który wysyłał Urząd.  

Radny Jarosław Świerczyński poprosił o przesłanie tych dokumentów do radnych.  

Przewodniczący rady Radosław Pełka przypomniał, że prosił o przygotowanie dokumentów 

dotyczących oszczędności i planu zamówień publicznych.  

Kierownik Inwestycji Iwona Kowalczyk wyjaśniła, że nie zdążyła przygotować tych 

dokumentów, ale muszę one jeszcze zostać poddane analizie. Wtedy zostaną udostępnione.  

Radna Kamila Kuźnicka zapytała czy pieniądze z organizacji imprez komercyjnych przez GOK 

wracają do budżetu gminy. 

Dyrektor GOK w Rzgowie Joanna Papuga-Rakowska powiedziała, że GOK jest jednostką 

samodzielną, posiadającą osobowość prawną i ustawowo pozyskane środki przekazywane są 

na działalność własną. Nie wszystkie sekcje, nie wszystkie warsztaty i nie wszyscy pracownicy 

finansowali są ze środków z dotacji podmiotowej. Część osób, część warsztatów finansowana 

jest z działalności tej dodatkowej, czyli ze środków własnych. Dzięki środkom własnym udaje 

się również zrobić lepsze imprezy. Część środków własnych przeznaczane są na imprezy typu  

Dni Rzgowa, na dożynki, na jarmark świąteczny. Część środków przeznaczana jest również na 

doposażenie warsztatów, na zakup materiałów niezbędnych do wykonywania tych zajęć, ale 

również częściowo przeznaczane są na zakupy stroi czy na sekcję baletową czy na rekwizyty 

dla grupy teatralnej. 

 

Przewodniczący Rady Radosław Pełka odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania. 

Kworum zostało potwierdzone.  
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W głosowaniu – 14 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się” Rada Miejska w Rzgowie 

postanowiła o przyjęciu Uchwały Nr LXVI/654/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Rzgów na lata 2023-2034. 

 

Wyniki głosowania imiennego: 

„ZA” (14 radnych) 

Marek Bartoszewski, Zbigniew Cisowski, Wiesław Gąsiorek, Rafał Kluczyński, Kamila 

Kuźnicka, Radosław Pełka, Paweł Redzynia, Kordian Skalski, Jan Spałka, Przemysław Szczech, 

Anna Tumińska-Kubasa, Ewa Tyll, Zbigniew Waprzko, Stanisław Zaborowski 

„WSTRZYMUJĄCY SIĘ” (1 radny) 

Jarosław Świerczyński 

 

Ad.10. 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Miasta Anna Czarnocka. 

 

Przewodniczący Rady Radosław Pełka odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania. 

Kworum zostało potwierdzone.  

W głosowaniu – 11 „za”, 0 „przeciw”, 3 „wstrzymujących się” Rada Miejska w Rzgowie 

postanowiła o przyjęciu Uchwały Nr LXVI/655/2023 w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Rzgów na rok 2023. 

 

Wyniki głosowania imiennego: 

„ZA” (11 radnych) 

Zbigniew Cisowski, Wiesław Gąsiorek, Rafał Kluczyński, Kamila Kuźnicka, Paweł Redzynia, 

Kordian Skalski, Przemysław Szczech, Anna Tumińska-Kubasa, Ewa Tyll, Zbigniew Waprzko, 

Stanisław Zaborowski  

„WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ” (3 radnych) 

Marek Bartoszewski, Radosław Pełka, Jarosław Świerczyński 

„NIEOBECNY” (1 radny) 

Jan Spałka 

 

Ad.11. 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Miasta Anna Czarnocka. 

 

Przewodniczący Rady Radosław Pełka odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania. 

Kworum zostało potwierdzone.  

W głosowaniu – 12 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” Rada Miejska w Rzgowie 

postanowiła o przyjęciu Uchwały Nr LXVI/656/2023 zmieniającej uchwałę Nr 

LVI/577/2023 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Łódzkiego 

Wschodniego na modernizację dróg powiatowych w 2023 roku. 

 

Wyniki głosowania imiennego: 

„ZA” (12 radnych) 

Marek Bartoszewski, Zbigniew Cisowski, Wiesław Gąsiorek, Rafał Kluczyński, Radosław 

Pełka, Paweł Redzynia, Kordian Skalski, Przemysław Szczech, Jarosław Świerczyński, Ewa 

Tyll, Zbigniew Waprzko, Stanisław Zaborowski 

 „NIEOBECNYCH” (3 radnych) 

Kamila Kuźnicka, Jan Spałka, Anna Tumińska-Kubasa 
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Ad.12.  

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Rolnictwa 

Justyna Błach. Działka w planie miejscowym jest przeznaczona pod zabudowę usług 

publicznych, w tym budynki garażowe, wiaty, altany, drogi wewnętrzne, urządzenia 

infrastruktury technicznej. Pomysł na tę działkę to budowa boiska wielofunkcyjnego. Po 

uzyskaniu zgody Rady na zakup działki, Urząd zleci operat szacunkowy i wystąpi do właścicieli 

z propozycją.  

Radny Wiesław Gąsiorek powiedział, że bardzo mu zależy na tym, aby w Guzewie powstało 

boisko wielofunkcyjne, tak aby młodzież mogła rozwijać swoje zainteresowania sportowe. 

Ponadto radny wspomniał o potrzebie rozbudowy szkoły w Guzewie.  

Głos z publiczności: 

Przewodniczący Rady Rodziców przy SP w Guzewie poprosił o przychylność Rady w stosunku 

do przedstawionej uchwały. Podkreślił, że bardzo dużo dzieci uczęszczających do szkoły w 

Guzewie uprawia wszelakiego rodzaju sport, dlatego też zagospodarowanie tego terenu na cele 

sportowe jest ważne dla dzieci i młodzieży.  

Dyrektor SP w Guzewie Dorota Kwaśniewska również poprosiła o przychylność Rady w 

zakresie zakupu działki i budowy boiska, a także podziękowała Radzie Rodziców za pełne 

zaangażowanie w sprawę.  

 

Przewodniczący Rady Radosław Pełka odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania. 

Kworum zostało potwierdzone.  

W głosowaniu – 13 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się” Rada Miejska w Rzgowie 

postanowiła o przyjęciu Uchwały Nr LXVI/657/2023 w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie niezabudowanej nieruchomości gruntowej – działki nr 96/1 obrębu Guzew-

Babichy. 

 

Wyniki głosowania imiennego: 

„ZA” (13 radnych) 

Marek Bartoszewski, Zbigniew Cisowski, Wiesław Gąsiorek, Kamila Kuźnicka, Radosław 

Pełka, Paweł Redzynia, Kordian Skalski, Jan Spałka, Przemysław Szczech, Jarosław 

Świerczyński, Ewa Tyll, Zbigniew Waprzko, Stanisław Zaborowski 

„WSTRZYMUJĄCY SIĘ” (1 radny) 

Rafał Kluczyński 

 „NIEOBECNY” (1 radny) 

Anna Tumińska-Kubasa 

 

Ad.13. 

Projekt uchwały przedstawił Dyrektor GOSTiR w Rzgowie Radosław Bubas. 

 

Przewodniczący Rady Radosław Pełka odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania. 

Kworum zostało potwierdzone.  

W głosowaniu – 13 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się” Rada Miejska w Rzgowie 

postanowiła o przyjęciu Uchwały Nr LXVI/658/2023 w sprawie zmiany uchwały Nr 

XXXVII/288/2017 Rady Miejskiej w Rzgowie z dnia 14 czerwca 2017 r. w sprawie 

wprowadzenia regulaminu określającego zasady korzystania z boiska ze sztuczną 

nawierzchnią w Starowej Górze, będącego własnością Gminy Rzgów. 

 

Wyniki głosowania imiennego: 

„ZA” (13 radnych) 

Zbigniew Cisowski, Wiesław Gąsiorek, Rafał Kluczyński, Kamila Kuźnicka, Radosław Pełka, 

Kordian Skalski, Jan Spałka, Przemysław Szczech, Jarosław Świerczyński, Anna Tumińska-

Kubasa, Ewa Tyll, Zbigniew Waprzko, Stanisław Zaborowski 
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„WSTRZYMUJĄCY SIĘ” (1 radny) 

Marek Bartoszewski 

„NIEOBECNY” (1 radny) 

Paweł Redzynia 

 

Ad.14.  

Radny Jarosław Świerczyński przypomniał swoje pytania, mianowicie pytanie o możliwość 

przesunięcia tramwaju oraz rozliczenie kosztów Dni Rzgowa.  

Burmistrz Mateusz Kamiński powiedział, że kwestia ustawienia tramwaju była konsultowana 

z radnymi. W tej chwili przesunięcie go nawet o kilka metrów to ogromy wydatek. To jest po 

przestawienie instalacji, która waży tony. Burmistrz zaproponował, że można tam zainstalować 

ewentualnie jakieś lustro, zadziałać w jakiś sposób taki, żeby było tam lepiej widać. 

Dyrektor GOK w Rzgowie Joanna Papuga-Rakowska powiedziała, że w tym roku Dni Rzgowa 

były zdecydowanie droższe niż w ubiegłych latach, co spowodowane jest drastycznym 

wzrostem cen, zarówno jeżeli chodzi o artystów, jak i sprawy techniczne. Cała kwota, jaka 

została przeznaczona na organizację pierwszego dnia to 292 060 zł, z czego ze środków 

pozyskanych, środków własnych udało się pokryć 41 558 zł. Dotacja celowa na Dożynki i na 

Dni Rzgowa wnosiła 260 tys. zł. Dożynki kosztowały 40 tysięcy złotych. 

Pan Mateusz Tomaszewski zabrał głos w sprawie kosztów organizacji drugiego dnia, czyli 

Pikniku Miejskiego w Parku w Rzgowie. Koszt wyniósł kwota 63 tysiące złotych. Była to 

opłata za gwiazdę, za atrakcje dla dzieci, widowisko rowerowe, ochrona, medycy, poczęstunek, 

kolejny zespół, technika.  

Radny Kordian Skalski zapytał obsługę prawną Urzędu na jakim etapie jest sprawa o 

zasiedzenie oraz przypomniał, że czeka na dokumenty w postaci odpowiedzi na wnioski o 

zasiedzenie. 

Burmistrz Mateusz Kamiński zabrał głos odnośnie sprawy o zasiedzenie. Zostały zmieszane 

dwie istotne sprawy, tj. sprawa własności osadników, gdzie gmina Rzgów jest właścicielem, ze 

sprawą niemożności korzystania z tego gruntu w związku z prowadzoną rekultywacją terenu. 

Do 2081 roku sprawa pól osadowych powinna interesować gminę Rzgów jedynie w zakresie 

wpływów z tytułu podatków oraz rekultywacją zgodną z decyzją. Burmistrz dodał, że najlepiej 

jest porozumieć się z Łodzią w zakresie tego terenu.  

Mecenas Leopold Ciesielski powiedział, że jeśli  chodzi o sprawę zasiedzeniową, która toczy 

się przed Sądem Rejonowym w Pabianicach, Wydziałem I Cywilnym. Gmina zgłosiła 

dodatkowych świadków, którzy będą słuchani. Nie ma terminu. Przesłuchani zostali 

świadkowie, którzy zostali zgłoszeni przez Zakład Wodociągów i Kanalizacji oraz Łódzką 

Spółkę Infrastrukturalną. Gmina czeka na termin, a także stara się z Łódzką Spółką 

Infrastrukturalną w jakikolwiek sposób, zgodnie z sugestią sądu, porozumieć co do 

ewentualnego zakończenia tego postępowania sądowego. 

W dalszej części w sprawie osadników i terenów gdzie działa Łódzki Zakład Wodociągów i 

Kanalizacji głos zabierali radny Kordian Skalski, radny Jan Spałka oraz Burmistrz Mateusz 

Kamiński.  

Radna Anna Tumińska-Kubasa zapytała czy wyszła jakaś korespondencja z Urzędu Miejskiego 

do Zarządu Dróg i Transportu odnośnie drogi, wyczyszczenia rowów i zalewania mieszkańców 

na drodze przez Gospodarz. Radna poprosiła o postawienia znaku z pierwszeństwem, jak się 

wyjeżdża ulicą Skrajną Wiekową oraz załatanie dziur na skrzyżowaniu na Gospodarzu z ulicą 

Pałacową, a także przypomniała o dziurze po przyłączu Młyńska-Łanowa.  

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Adam Stawiany wyjaśniał, że korespondencja do 

zarządu Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad jeszcze nie wyszła. Znak 

pierwszeństwa na ulicy Wiekowej jest w trakcie realizacji. Kierownik dodał, że pracownicy są  

w trakcie realizacji napraw cząstkowych.  

Przewodniczący rady Radosław Pełka poprosił o przystąpienie do koszenia i uprzątnięcia  

rowów przed zimą.  Przewodniczący zapytał co z działką na ul. Literackiej w Rzgowie, na 
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której dalej parkowane są samochody i składowany jest sprzęt przez jedną z firm, a gmina dalej 

nie może korzystać z tego terenu. 

Burmistrz powiedział, że musi powrócić do tego tematu. 

Wiceprzewodniczący rady Marek Bartoszewski poprosił, aby dwa zadolenia w drodze, które są 

na ul. Glinianej naprawić. Wiceprzewodniczący poruszył temat uregulowania własności 

skrzyżowania przy boisku w Grodzisku. Właściciele, którzy zagrodzili, weszli we własność 

gminną i wyjeździła się droga inaczej przez co sprawa stała się bardziej skomplikowana. Radny 

zapytał czy jest możliwość wykupienia tej działki od właścicieli. 

Kierownik Referatu Justyna Błach poinformowała, że burmistrz wystąpił do Starostwa 

Powiatowego o przygotowanie wszystkich archiwalnych dokumentów niezbędnych do 

zasiedzenia. Najpierw należy zasiedzieć tą drogę, żeby być jej właścicielem, następnie zrobić 

później podziały, żeby wydzielić tą część przynajmniej zajętą i wykupić od tego Pana, który na 

zebraniu wiejskim zgłaszał ten problem, żeby mógł jak najszybciej sobie ten gaz 

przeprowadzić. Konieczna będzie wtedy zgoda radnych na zakup działki, następnie będzie 

wycena.  

Głos z publiczności: 

Mieszkanka gminy odniosła się do sprawy tramwaju i poprała ustawienie lustra, aby można 

było bezpiecznie wyjechać z parkingu. Ponadto dodała, że finanse gminy są finansami jawnymi 

i kwoty jakie wydatkował GOK powinny zostać ujawnione. Mieszkanka gminy odniosła się do 

uzyskanej odpowiedzi na informację publiczną, w której pytała o wydatkowanie środków na 

budowę ronda i otrzymała odpowiedź, że nie ma takiego zadania w budżecie, podczas gdy na 

dzisiejszej sesji mowa była o wpłaconych odszkodowaniach za rondo. Mieszkanka 

przedstawiła wnioski do budżetu na rok 2024, które zostały przekazane Burmistrzowi i Radzie 

do rozpatrzenia. Wnioski dotyczyły budowy WC przystosowanego do osób niepełnosprawnych 

i matek z dziećmi na parkingu  przy Kościele, zakupu i ustawienia koszy ulicznych z daszkiem 

w Rzgowie, postawienia przenośnego WC przy cmentarzu oraz budowy wiaty na rowery przy 

SP w Rzgowie. Mieszkanka zaproponowała, aby złożyć wniosek o środki z Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg, który będzie obowiązywał od października i wykonać np. ul. 

Glinianą. Mieszkanka zapytała również czy gmina będzie składać wniosek na fotowoltaikę.  

Burmistrz Matusz Kamiński powiedział, że nie jest przygotowany na udzielenie odpowiedzi 

mieszkance gminy na zadane pytania, gdyż sprawy powinny być odpowiednio wcześniej 

zgłaszane.  

Radny Kordian Skalski powiedział, że każdy mieszkaniec ma prawo przyjść na sesję i zabrać 

głos.  

Przewodniczący rady Radosław Pełka powiedział, że nie będzie odbierał głosu żadnemu 

mieszkańcowi który przychodzi na sesję.  

Radna Kamila Kuźnicka zapytała Kierownik Inwestycji czy ma informację na temat ulicy 

Ziołowej, że wodociąg, który jest w niej wybudowany, nie spełnia norm. Wodociąg ma bardzo 

mały przekrój i nie obsłuży domostwa, ponadto do tego wodociągu są przyłączone inne domy 

i okazało się że to powoduje awaryjność. Radna zapytała czy jest możliwość uwzględnienia 

środków w budżecie na rok 2024 modernizacji tej nitki wodociągowej.  

Dyrektor GZWiK w Rzgowie Beata Jasiukiewicz powiedziała, że tam faktycznie jest wodociąg 

chyba średnicy fi 50, na którym są cztery domy. Najlepszym rozwiązaniem byłoby 

zaprojektowanie wodociągu i jego budowa.  

 

Ad.15. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Radosław Pełka o godz. 14:12 

zamknął obrady LXVI sesji Rady Miejskiej w Rzgowie.  

 

Dokładny zapis obrad LXVI sesji znajduje się na stronach: 

- Biuletynu Informacji Publicznej w zakładce Rada Miejska w Rzgowie – zapis obrazu  

i dźwięku z sesji Rady Miejskiej kadencja 2018-2023, rok 2023.  
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- www.rzgow.pl w zakładce Sesje Rady Miejskiej On-Line.   

 
 

Protokół sporządziła:     Obradom przewodniczył: 
  

http://www.rzgow.pl/

